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دبیر شورایعالی مناطق آزاد مطرح کرد :

به گزارش  اقتصاد کیش  ســعید محمد در نشست با 
فعالان اقتصادی و صنعتی استان بوشهر اظهار داشت: 
هماهنگی خوبی در اســتان بوشــهر وجود دارد که 
امیدواریم حمایت خوبــی از این منطقه آزاد صورت 

می گیرد.
وی اضافه کرد: در استان بوشهر و مسئولان این استان 
در استانداری و سایر دستگاه های اجرایی انسجام خوبی 
را شاهد بودیم که یک مزیت برای استان است و مردم 
شریف و خونگرم استان که آن هم زبانزد است و کمک 

می کند به انسجام بیشتر در استان.
مشــاور رییس جمهور افزود: مناطق آزاد در دنیا نسل 
هفتم خود را تجربه می کنند ولی ما متأســفانه در نسل 
اول باقی مانده ایم و در تجارت هســتیم و در تولید هم 
به ظرفیت ها نرسیده ایم. گوشه ای از نسل های مختلف 
را شــروع کرده ایم ولی کافی نیست و اگر بخواهیم در 
قیاس با ســایر کشورها نمره بدهیم باید بگوییم که در 

نسل اول مانده ایم.
سعید محمد بیان کرد: در اقتصادهای برتر دنیا 75 درصد 
تجارت در منطقه آزاد انجام می شود و کشور خودشان 
را توسعه می دهند. مثل کشورهای اطراف ما از جمله 
امارات که با ثبات قوانین باعث شده سرمایه گذاران با 

اطمینان خاطر به سرمایه گذاری بپردازند.
وی ادامه داد: در این رقابت بسیار سنگین متأسفانه از این 
مزیت های رقابتی خودمان استفاده نمی کنیم بلکه دست 
و پای سرمایه گذاران را هم می بندیم. هشت منطقه آزاد 
فعال در کشور داشتیم که هفت منطقه جدید هم اضافه 

شده است.
 دبیر شــورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه 
اقتصادی خاطرنشــان کرد: علاوه بر 15 منطقه آزاد 79 
منطقه ویژه اقتصادی توســط دولت صادر شده که 32 
منطقه فعال اســت و دو هزار و 500 واحد صنعتی در 

مناطق آزاد و ویژه اقتصادی فعال هستند.
45 درصد صادرات کشور در مناطق آزاد و ویژه 

اقتصادی
ســعید محمد تاکید کرد: حدود 45 درصد صادرات 
کشور در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی انجام می شود که 
البته بخش نفتی را هم شامل می شود که اگر بخش نفتی 

را حذف کنیم عدد خیلی کمتر می شود.
وی افزود: بر اســاس آمار متوســط پنج سال گذشته، 

سالانه حدود یک میلیارد دلار در مناطق آزاد و 15 میلیارد 
دلار در مناطق ویژه اقتصادی انجام می شود و واردات 
هم 1.2 میلیارد دلار در مناطق آزاد و سه تا چهار میلیارد 
دلار در مناطق ویژه است که هفت تا هشت درصد کل 

واردات کشور است.
 دبیر شــورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه 
اقتصادی با بیان اینکه برخی اظهار نظرها مبنی بر اینکه 
مناطق آزاد محل واردات است حرف اشتباهی است و 
موجب حمله به مناطق آزاد می شود گفت: می خواهیم 

حرف هایی بزنیم که واقعیت باشد.
بر اساس واقعیات به هم کمک کنیم تا مشکلات 

حل شود
سعید محمد اظهار داشــت: مناطق آزاد ما سالانه 1.2 
واردات داشته اند که 50 درصد آن هزینه تولیدکنندگان 
در همین مناطق است و بخشی هم کالای همراه مسافر 
بوده که یک حســن است. بخشی هم شامل مواد اولیه 
ساکنین سکونت گاه های مناطق آزاد است. سالانه 50 
میلیارد دلار واردات در کشور داریم و 1.2 عدد بالایی 

در این واردات نیست.
وی بیان کرد: برخی اوقات هم گفته می شود منطقه آزاد 
محل ورود قاچاق است. هفت درصد از قاچاق از مناطق 
آزاد است. این هفت درصد هم زیاد است و یک درصد 
را هم نمی پذیریم و چون دقت و رصد بالا اســت این 

میزان ثبت شده است.
لزوم حمایت از تولید

مشاور رییس جمهور اضافه کرد: سالانه 300 میلیون 
دلار در مناطق آزاد و 530 در مناطق ویژه سرمایه گذاری 
شده است یعنی سالانه 830 میلیون دلار سرمایه گذاری 

در این مناطق انجام شده است.
سعید محمد خاطرنشــان کرد: مناطق آزاد ما ظرفیت 
خوبی برای کشــور است و اگر با آن درست برخورد 
شــود می تواند موتور پیشران کشور شود و نباید دید 
منفی نسبت به مناطق آزاد ایجاد شود بلکه باید بدانند که 

ظرفیتی است که به رشد کشور کمک می کند.
وی ادامه داد: اگر در یک منطقه تخلفی شده است باید 
برخورد شود و نباید دود این مسائل در چشم تولیدکننده 

اصلی برود.
دبیر شــورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه 
اقتصادی با بیان اینکه قوانین تو در تو و خلق الساعه تولید 

را تحت تأثیر قرار می دهد افزود: امروز تولیدکنندگان 
دغدغه مند هستند و مشکلات فراوانی دارند و کسانی که 
در حال تولید قانون هستند رعایت حال تولیدکنندگان 

را نمی کنند.
رمزارزها در منطقه آزاد

ســعید محمد با اشاره به اینکه رمز پیشرفت کشورها 
حکمرانی واحد در این مناطق است تصریح کرد: قانون 
این را پیش بینی کرده است. در مناطق آزاد رئیس منطقه 
همه کاره است به غیر از مسائل نظامی و انتظامی؛ ولی 
برخی مداخلات باعث می شــود که کارها به راحتی 
انجام نشود. باید حکمرانی واحد در منطقه آزاد انجام 

شود.
وی گفت: تلاش و پیگیری کرده ایم که بانک ارزی را در 
مناطق آزاد ایجاد کنیم که خدمات ارزی و تضامین ارزی 
ارائه شود و فروش اوراق ارزی و تشکیل صندوق پروژه 

در دستور کار است.
مشاور رییس جمهور اظهار داشت: ایجاد و راه اندازی 
بورس بین الملل را پیگیری می کنیم و مذاکرات خوبی 
داشــتیم که به بورس ســرزمین اصلی کمک شود و 

درآمدهای ارزی ایجاد کنیم.
سعید محمد، از پیگیری برای راه اندازی شرکت های 
تأمین سرمایه و همچنین بانک های داخلی در مناطق 
آزاد اضافه کرد: ساماندهی به رمزارزها و صرافی های 
ارز دیجیتال و کیف پول دیجیتال را در این مناطق دنبال 

می کنیم.
وی از درخواســت یک میلیارد یورویی برای توسعه 
زیرســاخت ها در مناطق آزاد خبــر داد و بیان کرد: با 
دستگاه های مختلف از جمله دستگاه قضائی، سازمان 
بازرسی، محیط زیست، منابع طبیعی، ثبت اسناد و… 
نشست هایی را داشته ایم و هماهنگی های خوبی ایجاد 

شده است.
تدوین طرح جامع برای مناطق آزاد جدید

 دبیر شــورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه 
اقتصادی با بیان اینکه طرح جامع را برای هفت منطقه 
آزاد جدید پیگیری می کنیم خاطرنشان کرد: این طرح 
منطبق با مزیت های رقابتی هر منطقه خواهد بود. برای 
مثال در استان بوشهر که صنایع پایین دست انرژی باید 
لحاظ شود. کشاورزی، فرآوری مواد معدنی و … لحاظ 

خواهد شد.
ســعید محمد ادامه داد: جمع نخبگانی استان با مشاور 
ما در طرح جامع جلسه بگذارند که کار تیمی در طرح 
جامع استفاده شــود. به سرعت توسعه منطقه آزاد را 

پیگیری خواهیم کرد.
وی با بیان اینکه پیگیر هستیم که امسال اساسنامه تصویب 
شــود تصریح کرد: منطقه ویژه اقتصادی و شهرک در 
منطقه آزاد جانمایی می شود. ساختار و سازمان اعضای 
هیئت مدیره هم تا پایان امسال تکمیل می شود و با یک 
تیم اجرایی قوی با بودجه مناسب برقرار باشد و کارها 

به سرعت پیش برود.
مشــاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد 
تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی با بیان اینکه بوشهر 
این پتانسیل را دارد که یکی از بهترین مناطق آزاد کشور 
شود تاکید کرد: امیدواریم با کمک شما این مشکلات 

را یک به یک در این منطقه حل کنیم.

     اقتصاد کیش-  مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی بر لزوم تغییر نگاه ها به مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی تاکید کرد و گفت: این مناطق مرکز واردات و قاچاق نیستند.

لزوم تغییر نگاه ها به مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی کشور

معاون اقتصادی شورایعالی مناطق آزاد:

با تصویب مالیات بر ارزش افزوده، شاهد فرار 
سرمایه گذاران از مناطق آزاد  خواهیم بود

اقتصاد کیش-    به گفته معاون اقتصادی دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ 
صنعتی و ویژه اقتصادی،اگر لایحه مالیات بر ارزش افزوده به تصویب مجلس برسد، 

شاهد سونامی فرار سرمایه گذاران در سال آینده خواهیم بود. 
به گزارش  اقتصاد  کیش احمد جمالی،  درباره بررسی مصوبه اخیر مجلس در خصوص 
پرداخت مالیات بر ارزش افزوده در مناطق آزاد در قالب بودجه 1401 گفت: پیرو دیدگاه 
سعید محمد، مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد، زمانی که دولت به 
سرمایه گذار تعهد معافیت مالیاتی داده است، نقض آن نه از لحاظ شرعی و نه از لحاظ 

اخلاقی صحیح نیست.
جمالی، فصل اختلاف دیدگاه ها پیرامون موضوع مالیات مناطق آزاد را در تفاوت معیار 
مقایسه دانست و گفت: مناطق آزاد رقیب سرزمین اصلی نیستند، بلکه رقبای ما مناطق 

آزاد کشورهای دیگر و به خصوص کشورهای همسایه هستند.
وی همچنین بیان کرد: با توجه به تسری قوانین و مقررات کشور از جمله؛ قوانین مرتبط 
با صادرات و واردات، قوانین پولی و مالی و قوانین کار و تجارت، دیگر هیچ انگیزه ای 

برای ورود سرمایه گذار به مناطق آزاد باقی نمی ماند.
معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در ادامه گفت: علی رغم 
تلاش های دولت در چند ماه گذشته، به ویژه در ارتقاء سطح همکاری های اقتصادی با 
کشورهای دیگر، بستر مناسب مناطق آزاد کشور برای جذب سرمایه گذاران خارجی، 

در آستانه تهدید بزرگی قرار دارد.
جمالی تصریح کرد: در جایی که ما بدون هیچ زیرساختی، مالیات را هم برقرار کنیم، 
در واقع فلسفه وجودی منطقه آزاد را از بین برده ایم و فرق منطقه آزاد با شهرک صنعتی 
در همین است که دارای مزیت ها و مشوق هایی همچون معافیت مالیاتی باشد و این 
مصوبه مجلس، تمام خدمات بخش خصوصی در مناطق آزاد که به دعوت دولت در 
این مناطق ســرمایه گذاری کرده اند را نادیده می گیرد و این امر موجب سونامی فرار 

سرمایه گذاران به کشورهای اطراف خواهد شد.
وی در پایان اظهار امیدواری کرد: نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی در هفته  
آینده، دغدغه  فعالان اقتصادی را دریابند و با دادن فضای تنفس به شعار سال، شرایط 
عملیاتی پشتیبانی و مانع زدایی از تولید را با رای به حذف بند مرتبط با مالیات بر ارزش 

افزوده برای مناطق آزاد و ویژه اقتصادی فراهم آورند

سفیر صلح، دوستی و محیط زیست
 در جزیره کیش

اقتصاد کیش- بانوی دوچرخه سوار و سفیر صلح، دوستی و محیط زیست پس از 
گذشتن از شهرهاي ایران وارد جزیره کیش شد.

به گزارش اقتصاد کیش، رویا لقمانیان با ۶0 ســال ســن از 25 سال گذشته به ورزش 
کوهنوردی روی آورد.

این بانوی دوچرخه سوار سفیر صلح است وعلاوه برسفر در شهر های ایران به 30 کشور 
اروپایی و افریقایی و کشور های خاورمیانه نیز سفرکرده است.

لقمانیان وپرچمدار ایران در المپیک 2008 پکن نیز بوده است و دومین بانوی ایرانی 
است که با پیام صلح ایرانیان وارد کاخ شاهزاده تایلند شده است.

رویا لقمانیان متاهل و دارای 3 فرزند است.
وی بابیان اینکه مردم ایران و دیگر کشور ها از حرکت او استقبال می کنند ابراز امیدواری 
کرد سفر ها تلنگری برای مردم باشد تا به یکدیگرمهر بورزند و دوستدار طبیعت باشند.

جشنواره ملی زیبایی اسب، سال آینده در کیش
اقتصاد کیش-  جشنواره ملی زیبایی اسب اردیبهشت 

1401 در جزیره کیش برگزار می شود.
به گزارش اقتصاد کیش، فدراسیون سوارکاری جمهوری 
اســلامی ایران با همکاری ســازمان منطقه آزاد کیش، 
جشــنواره ملی زیبایی اســب در جزیره کیش برگزار 

خواهد کرد.
با توجه به آمادگی و فراهم بودن زیرساخت و پتانسیل 
موجود در کیش فدراســیون ســوارکاری در نظر دارد 
جشنواره ملی زیبایی اسب را اردیبهشت 1401 در جزیره 

کیش برگزار کند.

35 درصد تست های کرونا در کیش 
مثبت است

اقتصاد کیش-    رییس مرکز توسعه سلامت کیش گفت: روند ابتلا به سوه اومیکرون 
ویــروس کرونا در ایــن جزیره همچنان روند صعــودی دارد و اکنون 35 درصد از 

تست های اخذ شد ه از بیماران مثبت است.
محمدرضا رضانیا اظهار داشت: با اشاره به اینکه نزدیک به یک ماه از شناسایی بیماران 
مبتلا به سویه اومیکرون در جزیر سپری می شود و همچنان روند ابتلا به این بیماری 

صعودی است.
وی افزود: هر چند هم اکنون تعداد اخذ تست از افراد مشکوک به کرونا نسبت به چند 
روز گذشته کمی کاهش داشته است اما به خاطر گستردگی سطح پوشش واکسیناسیون 
به ویژه دُزهای دوم و سوم و خفیف بودن علائم ابتلا به اومیکرون نمی توان این مساله 

را به پای کاهش شیوع بیماری اعلام کرد.
رضانیا اضافه کرد: بر اساس تجارب کشورهای مختلف و اقصی نقاط کشور هم اکنون 
بسیاری از افراد مبتلا به سویه اومیکرون هستند اما یا علائمی ندارند و یا نشانه های ابتلا 

را به صورت خیلی خفیف دارند که می توانند ناقل ویروس باشند.
رییس مرکز توسعه سلامت کیش یادآور شد: با توجه به اینکه انتظار می رود در سه 
هفته آینده کشور همچنان شاهد روند صعودی شیوع به سویه اومیکرون باشد با توجه 
درپیــش بودن ایام نوروز 1401 انتظار می رود همه برای جلوگیری از محدودیت ها 
در این ایام از هم اکنون حساســیت خود نســبت به رعایت پروتکل های بهداشتی را 

افزایش دهند.
وی اضافه کرد: در جزیره کیش اگر روند ابتلا به ویروس روند صعودی داشته باشد 
شورای سلامت در راستای حفظ سلامت جامعه مجبور به اعمال تحریم ها خواهد 
بود بنابراین کیشوندان به ویژه واحدهای صنفی و جوامع مختلف پذیرایی، کلوبداران، 

هتلداران و بازاریان باید خود را ملزم به رعایت پروتکل ها بدانند.
رضانیا افزود: حساســیت این افراد نسبت به رعایت پروتکل های بهداشتی از سوی 
مسافران و کیشوندان می تواند یاریگر مناسب کادر درمان و دست اندرکاران در کنترل 

بیماری در جامعه باشد.

مزیت های رقابتی  باید برای مناطق 
آزاد کشور ایجاد شود 

اقتصاد کیش-  دبیر شورای عالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی گفت: 
انتظار می رود با تلاش مجلس و دولت، مزیت های رقابتی برای مناطق آزاد کشــور 

ایجاد شود. 
سعید محمد در نشست با استاندار بوشهر اظهار داشت: استان بوشهر دارای ظرفیت های 
بسیار بالایی است و در همه حوزه ها ظرفیت های مهمی دارد که از مهمترین قابلیت ها 

می توان به حوزه انرژی اشاره کرد.
وی با اشاره به اینکه برخی از ظرفیت های استان بوشهر مغفول مانده است افزود: در 
پارس جنوبی روزانه 700 میلیون متر مکعب گاز و دیگر محصولات تأمین می شود و 

به نوعی سبد انرژی کشور به استان بوشهر وابسته است.
مشاور رییس جمهور با اشاره به اینکه به خاطر برخی کم کاری ها فشار گاز در پارس 
جنوبی تقلیل یافته است افزود: در صورتی که رسیدگی نشود سالانه یکی از فازهای 

پارس جنوبی از مدار خارج می شود.
سعید محمد، ظرفیت سازی در پایین دست صنایع انرژی را مهم دانست و بیان کرد: در 
پروژه های پائین دستی با هزینه کمتر اشتغال گسترده ای ایجاد می شود و این موضوع 
بســیار اهمیت دارد و در ایجاد ارزش افزوده تأثیرگذار اســت و باعث جلوگیری از 

خروج ارز می شود.
وی با تاکید بر اینکه برای منطقه آزاد بوشهر باید هدف گذاری صحیح داشته باشیم، اضافه 
کرد: وظیفه منطقه آزاد این است که همه صنایعی که می تواند به معیشت مردم کمک کند 

را شناسایی کرده و برای آنها واحد صنعتی آرایش گیرد.
دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی ادامه داد: با همکاری کارگاه 
صنایع تبدیلی در عرصه خرما یا دیگر محصولات می تواند اشتغال زیادی ایجاد کرد و 

به اقتصاد مردم کمک کرد.
سعید محمد با بیان اینکه باید دید درستی در کشور نسبت به مناطق آزاد ایجاد شود گفت: 

برخی این مناطق را مرکز قاچاق و فساد می دانند که باید اصلاح شود.
وی افزود: در مناطق آزاد در حوزه معافیت گمرکی و معافیت مالیاتی یک ارزش بوده 

که این دو معافیت برداشته شده است و این مسائل جاذبه منطقه آزاد را از بین می برد.
ســعید محمد با اشاره به اینکه باید با هماهنگی مجلس شورای اسلامی و مجموعه 
دولت کمک شود که مناطق آزاد به جایگاه اصلی خود برسد و بتوانیم مزیت رقابتی با 

کشورهای همسایه ایجاد کنیم تا سرمایه گذاران به این منطقه جذب شود.
وی افزود: حسین عربیان به عنوان مدیر اجرایی منطقه آزاد بوشهر معرفی می شود و 
امیدواریم با تصویب اساس نامه بتوانیم مقدمات را فراهم کنیم که تا پایان امسال مصوبه 
اساسنامه را بگیریم و هیئت مدیره تشکیل شود و به عنوان منطقه آزاد مستقل فعالیت کند.

مشاور رییس جمهور با اشاره به انتخاب مشاوران برای تدوین طرح جامع منطقه آزاد 
بوشهر گفت: ایده ها باید جمع آوری شود که یک طرح جامع خوب برای منطقه آزاد 

تدوین شود.
سعید محمد در پایان افزود: یکی از مناطقی که پایه مناسبی برای تشکیل منطقه آزاد دارد 

بوشهر است که تاکنون کارهای خوبی در این زمینه انجام شده است.

دبیر شورایعالی مناطق آزاد:

سرپرست معاونت عمرانی و زیربنایی منطقه آزاد کیش  
عنوان کرد:

حفظ و احیای زیست بوم های 
مرجانی کیش

 رییس مرکز توسعه سلامت کیش:

           هیئت مدیره شرکت اپال صنعت کیش           هیئت مدیره شرکت اپال صنعت کیش

آگهی دعوت به جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده آگهی دعوت به جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 
شرکت اپال صنعت کیش سهامی خاصشرکت اپال صنعت کیش سهامی خاص

بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت اپال صنعت کیش سهامی خاص به شماره ثبت 
13083 جزیره کیش و شناسه ملی 14005965563دعوت می شود در جلسه مجمع عمومی 
عادی بطور فوق العاده نوبت اول شرکت که در روز دوشنبه مورخ 1400/12/9 رأس 
ساعت 16 در تهران خیابان رودکی بالاتر از خیابان بوستان سعدی کوچه برادران خمسه 

نبش کوچه سپیده پلاک 1 طبقه 2 واحد 202 تشکیل می گردد حضور بهم رسانند.
دستور جلسه عبارت است از:

    - انتخاب هیئت مدیره و بازرسان شرکت
    - تصویب تراز نامه و حساب سود و زیان سال مالی 1399  شرکت

    - تقسیم سود انباشته شرکت تا پایان سال مالی 1399

اقتصاد کیش- سرپرست معاونت 
عمرانی و زیربنایی منطقه آزاد کیش، 
حفــظ و احیای زیســت بوم های 
مرجانــی را به عنــوان مهمترین و 
پرتولیدترین اکوسیســتم دریایی 
کیش از اولویت های این ســازمان 

برشمرد.
به گزارش  اقتصاد  کیش، ســعید 
پورزادی گفت: زیســت بوم های 
مرجانی پشتوانه حیات بسیاری از 
آبزیان هستند و اقتصاد گردشگری 
کیــش تا حدود زیادی وابســته به 
حفــظ محیط زیســت دریایی و 

زیستگاه های مرجانی آن است.
پورزادی، افزود: امسال صد در صد بودجه مربوط به طرح های اداره محیط زیست با 
در نظر گرفتن اولویتها به حفظ و احیای زیستگاه های مرجانی اختصاص یافته است.

وي عنوان کرد: وجود مرجان ها علاوه بر ایجاد شفافیت و زیبایی سواحل، مهمترین 
عامل جذب توریست بوده و حیات آبزیان بسیاری به آنها وابسته است.

سرپرست معاونت عمرانی و زیربنایی منطقه آزاد کیش با اشاره به اینکه در ارزیابی 
طرح های توسعه ای، ارزش اقتصادی مرجان های کیش در نظر گرفته شود، گفت: 
ارزش هر یک مترمربع خدمات اکوسیستمی مرجان ها، 47هزار دلار در سال تخمین 

زده می شود.
سعید پورزادی مطالعه بر روی مرجان های خلیج فارس و کمک به ایجاد مزارع تکثیر 
این آبزیان، به دلیل مقاومت بیشتر مرجان های این حوزه در مقابل تنش های بالای 
دمایی و با توجه به پیامد های پدیده تغییرات اقلیمی بر سایت های مرجانی دنیا، از 

جنبه ملی و بین المللی حائز اهمیت است.
وي اظهار داشت: مرجان های کیش از امکان احیای طبیعی بسیار بالایی برخوردار 
هستند و این موضوع اهمیت حفاظت از زیستگاه های از بین رفته را دوچندان می کند.

پورزادي گفت: اداره محیط زیست سازمان منطقه آزاد کیش برنامه های متعددی برای 
حفاظت و احیای زیستگاه ها را در دستور کار خود قرار داده است.

وی افزود: با توجه به نتایج مطالعات انجام شــده در حوزه محیط زیســت، ایجاد 
زیستگاه های مصنوعی و پارک های دریایی با هدف کاهش فشار بر زیستگاه های 
طبیعی از اولویت های مهم اداره محیط زیست بوده و طرح های مطالعاتی، حفاظتی 
و اجرایی متعددی در این حوزه برای حفاظت و احیای زیســت بوم دریایی کیش 

انجام و در حال پیگیری است.
سرپرست معاونت عمرانی و زیربنایی منطقه آزاد کیش گفت: ایجاد زیستگاه های 
مصنوعی با ساخت و نصب چندین مجسمه در آب های شرق جزیره، کاشت و قلمه 
زدن مرجان در قالب طر ح های پایلوت، ســاخت زیستگاه مصنوعی با سنگ های 
مرجانی و نصب ریف بال ها از مهم ترین اقدامات اجرایی اداره محیط زیست کیش 
در زمینه ساخت و احیای زیست بوم مرجانی و ذخایر آبزیان در سال های گذشته 

بوده است.
پورزادي گفت: هم اکنون ایجاد پارک دریایی، افزایش سایت های غواصی مصنوعی، 
بویه گذاری سایت های مرجانی اصلی و ایجاد بزرگترین مرکز تکثیر مرجان ها از 

اولویت های مدنظر اداره محیط زیست کیش است.


